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Suullisesti vastattava kysymys O-000023/2014 

komissiolle 
työjärjestyksen 115 artikla 

Alain Cadec, Gabriel Mato Adrover 
Kalatalousvaliokunnan puolesta 

Aihe: Meribassin suojelu unionin tasolla 

Komission vastauksessa 29. kesäkuuta 2011 esittämääni kysymykseen meribassin liikakalastuksesta 
todettiin, että meribassin kaupallista hyödyntämistä tutkittiin unionin tasolla ja että edellinen kannan 
tieteellisen arvioinnin tulokset olivat epäselviä. 

Meribassilla on tietyillä alueilla suuri taloudellinen merkitys pienimuotoiselle kalastukselle ja 
virkistyskalastukselle, ja se edistää paikallista taloutta. Meribassin virkistyskalastus on merkittävää, ja 
sen saaliit ovat huomattavia tietyillä alueilla. 

Meribassi ei kuulu lajeihin, joille on määritetty suurin sallittu saalis (TAC). Sen vuoksi jäsenvaltiot ovat 
ottaneet sen suojelemiseksi käyttöön teknisiä toimenpiteitä, jotka koskevat ammatti- ja 
virkistyskalastusta. 

Vaikka eri jäsenvaltiot ovat ottaneet käyttöön hoitotoimenpiteitä, meribassikannan tila on 
huolestuttava. Ranskan merentutkimuslaitoksen Ifremerin helmikuussa 2011 antamassa lausunnossa 
todetaan, että tämän lajin kestävä hyödyntäminen edellyttää todellisia poliittisia valintoja, joita kaikkien 
toimijoiden on tarkasteltava ja tuettava otettaessa käyttöön tarvittava pitkän aikavälin 
hoitosuunnitelma. Aikooko komissio ehdottaa monivuotista meribassin hoitosuunnitelmaa unionin 
tasolla? Aikooko komissio sisällyttää meribassin lajeihin, joille määritetään suurin sallittu saalis unionin 
tasolla? Tällä toimenpiteellä mahdollistettaisiin kalastustoiminnan valvonta unionin tasolla sekä 
riittävien taloudellisten, henkilöstöä koskevien, teknisten ja hallinnollisten resurssien osoittaminen 
kyseisen kalastustoiminnan valvontaan. 

Ifremer suosittaa tutkimaan lajin biologiaa ja ekologiaa, kantojen alueellista ja ajallista esiintymistä, 
kantojen tilaa, kalastusmenetelmiä ja eri ammattien roolia, hoitostrategioiden vaikutuksia 
ekosysteemiin sekä laivastokohtaisia sosioekonomisia vaikutuksia. Kun otetaan huomioon, että 
meribassista ei ole luotettavia tietoja, aikooko komissio toteuttaa kattavan tieteellisen tutkimuksen 
meribassikantojen arvioimiseksi? 
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